
Oslo kommune
Bystyret

Møtebok fra møte i Bystyret 
Onsdag 14.06.2023 kl. 09:30

Sak 
179/23 Til dagsorden  
180/23 Godkjenning av møtebok  
181/23 Muntlig spørretime  
182/23 Kontrollutvalgets sak 36 av 18.04.2023 - Nummerert brev 7/2023 

Vesentlige mangler i den økonomiske internkontrollen i 
Kulturetaten

 

183/23 Kontrollutvalgets sak 17/2023 - Kommunerevisjonens rapport 
4/2023 Oppfølging av barn og unge etter koronapandemien - 
Ungdomsskole og skolehelsetjeneste

 

184/23 Kontrollutvalgets sak 30/2023 - Rapport 6/2023 Helsehus i Oslo - 
Bemanning og kompetanse

 

185/23 Kontrollutvalgets sak 53 av 23.05.2023 - Rapport 9/2023 Lokal 
medvirkning i plansaker

 

186/23 Byrådssak 69/2023 - Brobekkveien 40 m.fl - Detaljregulering - 
Bydel Bjerke

 

187/23 Privat forslag fra Julianne Ferskaug (V) og Marit Kristine Vea (V) av 
05.10.2022 - Om handlingsplan for dyrevelferd

 

188/23 Privat forslag fra Camilla Wilhelmsen (F) og Lars Petter Solås (F) av 
17.02.2023 - Det må bygges flere små leiligheter

 

189/23 Privat forslag fra Aina Stenersen (F) av 20.03.2023 - Ja til flere 
kombinerte student- og omsorgsboliger i Oslo

 

190/23 Privat forslag fra Cecilie Lyngby (FP) og Britt Fossum (FP) av 
11.04.2023 - Opprette et bilverksted-fond for å dekke skader ved 
dårlig kommunal veistandard

 

191/23 Privat forslag fra Hallstein Bjercke (V) og Anna Dåsnes (V) - 
Studentmelding for Oslo

 

192/23 Privat forslag fra Ylva Holm-Torsteinson (R), Siavash Mobasheri (R) 
og Sofia Rana (R) - Antirasistisk undervisningsmateriell til 
Osloskolen og markering av 26. januar til minne om Benjamin 
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Hermansen
193/23 Innbyggerforslag av 03.02.2023 - Støtt kampen for Gamlebyen 

Sosiale Fabrikk Oslogate 7
 

194/23 Årsberetning 2022 - Sakkyndig klagenemnd for eiendomsskatt  
195/23 Årsberetning 2022 - Sakkyndig nemnd for taksering av faste 

eiendommer unntatt verk og bruk og annen næringseiendom
 

196/23 Årsberetning 2022 - Sakkyndig nemnd for taksering av verk og 
bruk i Oslo og annen næringseiendom

 

197/23 Årsmelding 2022 - Pasient- og brukerombudet i Oslo og Viken, 
kontor Oslo - Sosial- og eldreombudet i Oslo

 

198/23 Byrådssak 108 av 25.05.2022 - Oslo Nye Teater AS - Årsregnskap 
og Årsberetning 2022

 

199/23 Byrådssak 97 av 16.05.2023 - Oslo Konserthus AS - Årsoppgjør 
2022

 

200/23 Innbyggerforslag av 08.02.2023 - Bevar atelierene på Ila og 
Myntgata

 

201/23 Innbyggerforslag av 08.02.2023 - Teisen Gård - Glemt, kald, ustelt 
og forfallen

 

202/23 Byrådssak 100/2023 - Byrådets kvartalsrapport pr. 31.03.2023  
203/23 Byrådssak 101/2023 - Godkjenning av tariffoppgjøret 2023  
204/23 Byrådssak 105/2023 - Årsberetning og regnskap 2022 - Oslobygg 

KF
 

205/23 Byrådssak 107/2023 - Godkjenning av leiekontrakt mellom 
Deichman bibliotek og OBOS for Deichman Holmlia

 

206/23 Byrådssak 84/2023 - Leiekontrakt for boliger i Aslakveien 18 - 
Bydel Vestre Aker

 

207/23 Byrådssak 87/2023 - Kommunal garanti for spillemidler - Grefsen 
tennisklubb

 

208/23 Personvernombudets årsrapport 2022  
209/23 Årsberetning 2022 - Oslo kommunes klagenemnd  
210/23 Byrådssak 103/2023 - Årsberetning og årsregskap 2022 - 

Boligbygg Oslo KF
 

211/23 Byrådssak 110/2023 - Oslo kommunes høringsuttalelse til NOU 
2022:21 Strafferettslig vern av den seksuelle 
selvbestemmelsesretten

 

212/23 Privat forslag fra Mehmet Kaan Inan (H) av 30.03.2023 - 
Smilefjesordning for serveringssteder for å motvirke 
diskriminering, trakassering og bidra til et tryggere uteliv

 

213/23 Privat forslag fra Morten Edvardsen (Sp) av 17.02.2023 - 
Konsekvenser av kutt ved Oslo Universitetssykehus (OUS)

 

214/23 Årsmelding 2022 - Det sentrale eldreråd  
215/23 Årsmelding 2022 - Rådet for flerkulturelle minoriteter  
216/23 Årsmelding 2022 - Rådet for kjønns- og seksualitetsmangfold  



Side 3 av 51

217/23 Årsmelding 2022 - Rådet for personer med funksjonsnedsettelser  
218/23 Byrådssak 96/2023 - Fjellinjen - Årsoppgjør 2022  
219/23 Innbyggerforslag av 06.02.2023 - Ja til trygg skolevei for barna på 

Bogstad skole – nei til økt trafikk og økt fart
 

220/23 Innbyggerforslag av 16.04.2023 - Bymiljø mot Bomiljø på St. 
Hanshaugen

 

221/23 Innbyggerforslag av 29.04.2023 - Nei til musikkfestivaler i Nedre 
Foss park

 

222/23 Byrådssak 92/2023 - Peder Holters vei - Detaljregulering - Bydel 
Nordstrand

 

223/23 Notat 322/2023 - Krav til veiopparbeidelse  
224/23 Endringer i MDGs bystyregruppe - Endringer i utvalgenes 

sammensetning - Byutviklingsutvalget - Finansutvalget - 
Forretningsutvalget - Valgstyret og samevalgstyret

 

225/23 Endringer SVs bystyregruppe - Endringer i utvalgenes 
sammensetning - Samferdsels- og miljøutvalget

 

226/23 Søknad om fritak - Abdi Said Diriye (SV)  
227/23 Søknad om fritak - Per Anders Torvik Langerød (A)  
228/23 Søknad om fritak - Sigrid Zurbuchen Heiberg (MDG)  

Til stede:
Marianne Borgen SV
Abdullah Alsabeehg A
Eirik Lae Solberg H
Saida Roshni Begum H
Jenny Clemet von Tetzschner H
Pia Farstad von Hall H
James Stove Lorentzen H
Øystein Rikheim Sundelin H
Ola Kvisgaard H
Anne Haabeth Rygg H
Silje Lutro H
Yassine Arakia H
Hassan Nawaz H
Elin Horn Galtung H
Per-Trygve Hoff H
Nicolai Øyen Langfeldt H
Mehmet Kaan Inan H
Andreas Halse A
Line Steine Oma A



Side 4 av 51

Victoria Marie Evensen A
Jon Reidar Øyan A
Henrik Dahl Jacobsen A
Nasir Mushtaq Ahmed A
Eskil Pedersen A
Kafia Hashi Mohamud A
Ubah Aden A
Eivor Evenrud A
Nadya Tahir A
Eivind Trædal MDG
Sabina Syed MDG
Rauand Ismail MDG
Lillian Bredal Eriksen MDG
Arne Olav Haabeth MDG
Viktor Rakov Gjengaar MDG
Hulda Holtvedt MDG
Sigrid Zurbuchen Heiberg MDG
Christine Louise Evjen MDG
Sarah Lilleberg Safavifard SV
Arvid Ellingsen SV
Trine Dønhaug SV
Hallstein Braaten Bjercke V
Marit Kristine Vea V
Julianne Ferskaug V
Haakon Riekeles V
Aina Stenersen F
Camilla Wilhelmsen F
Lars Petter Solås Uavh.
Bjørn Revil F
Siavash Mobasheri R
Maren Rismyhr R
Sofia Rana R
Cecilie Lyngby FP
Britt Fossum FP
Morten Georg Edvardsen Sp
Karoline Grosås Nordbø KrF
Danny Ghazanfar Chaudhry Chaudhrys 

gruppe

Forfall:
Awais Aslam A
Farukh Qureshi A
Abdirahman Said Diriye SV
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Møtende varamedlemmer:
Fawzi Warsame A
Maria Qureshi A
Sulaksana Sivapatham SV

Bystyret ble satt med 59 møtende representanter og 3 møtende vararepresentanter, til 
sammen 56 representanter.

 

Følgende representanter fratrådte under møtet:

A: Nasir Mushtaq Ahmed kl. 15.30 og Victoria Marie Evensen kl. 15.30
H: Ola Kvisgaard kl. 12.30 
MDG: Victor Rakov Gjengaar kl. 16.15
Chaudhrys gruppe: Danny Ghazanfar Chaudhry kl. 15.00
 

Følgende vararepresentanter tiltrådte under møtet:

A: Usman Asif kl. 15.30 og Melita Ringvold kl. 15.30
H: Afshan Rafiq kl. 12.30 
MDG: Shoaib Sultan kl. 16.15
Uavh. for Chaudhrys gruppe: Daniel Stephanek kl. 15.00

 

Møtet ble hevet kl. 16:30
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Arkivsak:  23/1174- 1

Sak 179/23 Til dagsorden 

Saken er ferdigbehandlet.
 
Bystyrets behandling:

Forretningsutvalgets forslag ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/1174- 2

Sak 180/23 Godkjenning av møtebok

Saken er ferdigbehandlet.
 
Bystyrets behandling:

Møtebok fra bystyrets møte 24.05.2023 ble godkjent.

Arkivsak:  23/1174- 3

Sak 181/23 Muntlig spørretime

Saken er ferdigbehandlet.
 
Bystyrets behandling:

28/2023: Spørsmål fra Mehmet Kaan Inan (H) om Supergrønland og bomiljøet på Grønland.
Spørsmålet ble besvart av byrådet.
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29/2023: Spørsmål fra Hallstein Bjercke (V) om Bydel St. Hanshaugen og tilvisning av bolig for 
vanskeligstilte.
Spørsmålet ble besvart av byrådet.

30/2023: Spørsmål fra Maren Rismyhr (R) om tømming av de “gamle sykehusblokkene” i 
Sinsenveien og arbeidet med å finne erstatningsboliger.
Spørsmålet ble besvart av byrådet.

31/2023: Spørsmål fra Aina Stenersen (F) om prisene på hjemkjøring av mat til eldre som ikke 
kan benytte digitale løsninger.
Spørsmålet ble besvart av byrådet.

32/2023: Spørsmål fra Karoline Grosås Nordbø (KrF) om krisen i akutthjelpen i barnevernet.
Spørsmålet ble besvart av byrådet.

33/2023: Spørsmål fra Julianne Ferskaug (V) om bevæpnet politi på besøk i videregående skole.
Spørsmålet ble besvart av byrådet. 

34/2023: Spørsmål fra Hassan Nawaz (H) om kommunerevisjonens rapport om konsulentbruk i 
Oslobygg KF. 
Spørsmålet ble besvart av byrådet. 

Arkivsak:  23/912- 2

Sak 182/23 Kontrollutvalgets sak 36 av 18.04.2023 - Nummerert brev 
7/2023 Vesentlige mangler i den økonomiske 
internkontrollen i Kulturetaten

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Gjennom nummerert brev 7/2023 viser Kommunerevisjonen at det er vesentlige mangler i 
Kulturetatens økonomiske internkontroll knyttet til utleie og kontraktsforvaltning av kultur- og 
næringslokaler. Kommunerevisjonen har også gjennom brev til etaten i årene 2019-2022 tatt 
opp svakheter ved etatens økonomiske internkontroll knyttet til utleie.

Bystyret ser alvorlig på at manglene vedvarer til tross for gjentatte påpekninger fra 
Kommunerevisjonen. Bystyret forutsetter at tilstrekkelig god økonomisk internkontroll nå 
kommer raskt på plass, og legger til grunn at byråden for kultur, idrett og frivillighet påser at 
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det skjer. Bystyret imøteser ny rapportering fra Kommunerevisjonen på dette området i 
forbindelse med regnskapsrevisjonen for 2023.
 

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i kultur- og utdanningsutvalget:

Tilleggsforslag fra Mehmet Kaan Inan (H):

2.
Bystyret ber byrådet instruere Kulturetaten om å stoppe fremleie av atelierer som Oslo 
kommune eier, og dele den ut med vanlig praksis dersom atelierer blir tomme

3.
Bystyret ber byrådet ha en full gjennomgang av Kulturetatens leieavtaler og sørge for 
likebehandling av alle kommunale leietagere

4.
Bystyret ber byrådet gå gjennom Kulturetatens praksis for standardisering av leieavtaler

5.
Bystyret ber byrådet gjennomgå alle mangler i internkontrollen som rapporten har pekt på, og 
legge frem gjennomgangen for bystyret innen utgangen av 2023. Manglene og praksisen skal 
være rettet opp innen utgangen av desember 2023.

Votering:

Kultur- og utdanningsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt
Hs tilleggsforslag punkt ble 2 forkastet mot 25 stemmer (H, R, F, FP, Chaudhrys gruppe og 
Uavh.) 
Hs tilleggsforslag punkt ble 3 forkastet mot 22 stemmer (H, F, FP, Chaudhrys gruppe og Uavh.)
Hs tilleggsforslag punkt ble 4 forkastet mot 23 stemmer (H, F, FP, KrF, Chaudhrys gruppe og 
Uavh.)
Hs tilleggsforslag punkt ble 5 forkastet mot 27 stemmer (H, R, F, FP, SP, KrF, Chaudhrys gruppe 
og Uavh.)
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Arkivsak:  23/519- 2

Sak 183/23 Kontrollutvalgets sak 17/2023 - Kommunerevisjonens 
rapport 4/2023 Oppfølging av barn og unge etter 
koronapandemien - Ungdomsskole og skolehelsetjeneste

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Bystyret er opptatt av koronapandemiens negative konsekvenser for barn og unge i Oslo. Ingen 
andre steder i landet ble tiltakene så langvarige og fikk så store konsekvenser for 
skolehverdagen og unges muligheter til å delta i fritidsaktiviteter. Det er viktig at kommunen 
møter pandemiens ettervirkninger på en god måte.

Bystyret merker seg at Kommunerevisjonens rapport 4/2023 Oppfølging av barn og unge etter 
koronapandemien – ungdomsskole og skolehelsetjeneste viser at Utdanningsetaten, Linderud 
skole, Rommen skole og skolehelsetjenestene i Bydel Bjerke og Bydel Stovner hadde gjort et 
omfattende arbeid for å håndtere konsekvensene av koronapandemien, og at dette kunne 
redusere negative konsekvenser for barn og unge etter pandemien. Undersøkelsen viser samtidig 
mangler og svakheter i blant annet oppfølgingen av elever med bekymringsfullt fravær, elever 
med psykiske helseutfordringer, og i samarbeidet mellom skole og barnevern.
Bystyret forutsetter at byråden for oppvekst og kunnskap følger opp at det blir iverksatt 
nødvendige tiltak lokalt i Osloskolen og at det sikres rutiner for å melde bekymring til 
barneverntjenesten. Bystyret merker seg at de reviderte virksomhetene har meldt relevante 
tiltak, og legger til grunn at anbefalingene i Kommunerevisjonens rapport 4/2023 blir fulgt opp. 

Bystyrets behandling:

Votering:

Helse- og sosialutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/644- 2

Sak 184/23 Kontrollutvalgets sak 30/2023 - Rapport 6/2023 Helsehus i 
Oslo - Bemanning og kompetanse
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Bystyrets vedtak:

Kommunerevisjonens kartleggende undersøkelse rapportert i rapport 6/2023 Helsehus i Oslo – 
bemanning og kompetanse viser at bemanningen og kompetansen varierte mellom kommunens 
fire helsehus, Lilleborg, Solfjellshøgda, Solvang og Ullern.

Bystyret merker seg at mens Solfjellshøgda helsehus planla med omtrent like mange personer 
på dagvakt og kveldsvakt på hverdagene som i helger, ble det ved de andre planlagt med lavere 
bemanning på kvelder og i helger. Det var stor variasjon i vikarbruken ved helsehusene. Ved alle 
helsehusene var det benyttet færre sykepleiere enn planlagt i den faktiske bemanningen.

Bystyret merker seg videre at Ullern helsehus hadde en langt lavere andel sykepleiere i den 
faktiske bemanningen enn de andre helsehusene. Ullern hadde også en større andel ufaglærte i 
den faktiske bemanningen, og klart høyere vikarbruk enn de andre helsehusene.

Bystyret ser med bekymring på funnene i Kommunerevisjonens kartleggende undersøkelse av 
bemanning og kompetanse ved helsehusene. Bystyret mener funnene bør være nyttige i de videre 
undersøkelsene rettet mot helsehusene i Oslo, og i kommunens pågående forbedringsarbeid. 

Bystyrets behandling:

Votering:

Helse- og sosialutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/1101- 2

Sak 185/23 Kontrollutvalgets sak 53 av 23.05.2023 - Rapport 9/2023 
Lokal medvirkning i plansaker

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1.
Kommunerevisjonens rapport 9/2023 Lokal medvirkning i plansaker viser at Plan- og 
bygningsetaten i hovedsak hadde rutiner og praksis som la til rette for medvirkning fra 
bydelsutvalg i plansaker, men at det var enkelte svakheter i etatens håndtering av innspill fra 
bydelsutvalg, og i informasjon til bydelsutvalg om hvordan innspill var svart ut. Manglende 
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vurdering av bydelsutvalgenes innspill kan gi risiko for at planforslag ikke i tilstrekkelig grad 
innarbeider lokal kunnskap eller vurderer temaer som er viktige for bydelen. Manglende 
informasjon underveis kan gi risiko for at bydelsutvalgene ikke får se hvordan innspill blir svart ut 
og eventuelt ivaretatt i den endelige plansaken. Flere av bydelsutvalgene har meldt at korte 
tidsfrister er et problem for medvirkning. Dette kan redusere bydelsutvalgenes mulighet til å gi 
så grundige uttalelser som ønskelig. Bystyret merker seg imidlertid at etaten innvilget utvidet 
frist ved forespørsel om det.

Bystyret er opptatt av innbyggeres, gruppers og myndigheters rett til å delta i og påvirke planer 
før folkevalgte vedtar dem. Bystyret minner om at bystyret i sak 195/2017 vedtok at Oslo skal 
være en foregangskommune innen medvirkningsprosesser. Bystyret vil understreke at 
medvirkning er noe mer enn å uttale seg til et planutkast. Bystyret har også understreket 
viktigheten av å sikre en sterkere lokal forankring i medvirkningsprosessen. Byråden for 
byutvikling hadde ikke fulgt opp bystyrets vedtak om å sikre at varslene som sendes ut i 
forbindelse med plan- og byggesaksarbeid går til både reelle og formelle naboer. Ut over 
informasjon som kom frem av etatenes årsberetninger hadde ikke byråden etterspurt om etatens 
varslede tiltak har gitt ønsket effekt. 

Bystyret merker seg at det er varslet relevante tiltak til anbefalingene i rapport 9/2023, og 
legger til grunn at byråden for byutvikling følger opp iverksettingen av disse.

2.
Bystyret ber byrådet følge opp bystyrevedtak om sikring av informasjon til reelle og formelle 
naboer.

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i byutviklingsutvalget:

Tilleggsforslag fra Sofia Rana (R):

3.
Bystyret ber byrådet sikre at bydelene får støtte til å forberede saker til lokal politisk 
behandling og at bydelsadministrasjonen lettere kan få tilgang til faglig støtte.
 

Votering:

Byutviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt
Rs tilleggsforslag ble forkastet mot 10 stemmer (V, R, Sp, KrF og Chaudhrys gruppe)
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Arkivsak:  23/820- 2

Sak 186/23 Byrådssak 69/2023 - Brobekkveien 40 m.fl - 
Detaljregulering - Bydel Bjerke

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Oslo bystyre vedtar med hjemmel i plan- og bygningslovens § 12-12 forslag til detaljregulering 
Brobekkveien 40 m.fl., Grønn åre, som omreguleres fra friområde og boligområde til:

• Grønnstruktur - Turvei/friområde

som vist på kart merket Plan- og bygningsetaten, kartnr. ONO-201920252, datert 11.05.2022.

Bystyrets behandling:

Votering:

Byutviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt

Arkivsak:  22/1815- 2

Sak 187/23 Privat forslag fra Julianne Ferskaug (V) og Marit Kristine 
Vea (V) av 05.10.2022 - Om handlingsplan for dyrevelferd

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Bystyret ber byrådet legge fram en handlingsplan for dyrevelferd, og videreføre det pågående 
arbeidet med å vektlegge dyrevelferd innenfor innkjøp og anskaffelser.

Bystyrets behandling:

Votering:
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Samferdsels- og miljøutvalgets innstiling ble enstemmig vedtatt. 
Det private forslaget punkt 1 - 3 ble forkastet mot 26 stemmer (H, V, F, FP, KrF og Uavh.)

Arkivsak:  23/396- 2

Sak 188/23 Privat forslag fra Camilla Wilhelmsen (F) og Lars Petter 
Solås (F) av 17.02.2023 - Det må bygges flere små leiligheter

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Bystyret ber byrådet sørge for at leilighetsnormen kun anvendes i de bydeler den skal gjelde, og 
at det foreligger konkrete vurderinger knyttet til sosial bærekraft og varierte bomiljøer i alle 
reguleringer der kommunen pålegger en gitt leilighetsfordeling i områder utenfor normens 
virkeområde.

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i byutviklingsutvalget:

Alternativt forslag fra Haakon Riekeles (V) - Alternativ til privat forslag nr. 1:

4.
Bystyret ber byrådet sørge for at leilighetsnormen kun anvendes i de bydeler den skal gjelde, og 
at det foreligger konkrete vurderinger knyttet til sosial bærekraft og varierte bomiljøer i alle 
reguleringer der kommunen pålegger en gitt leilighetsfordeling i områder utenfor normens 
virkeområde

Alternativt forslag fra Haakon Riekeles (V) - Alternativ til privat forslag nr. 2:

5.
Bystyret ber byrådet sørge for at det bygges en større andel mindre leiligheter (35-50 kvm BRA) 
i områder der leilighetsnormen ikke gjelder og der hensyn til sosial bærekraft og varierte 
bomiljøer ikke taler mot det.

Votering:
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Vs alternative forslag punkt 4 ble vedtatt mot 3 stemmer (R)
Vs alternative forslag punkt 5 ble forkastet mot 26 stemmer (H, V, F, FP; KrF og Uavh.) 
Det private forslaget, punktene 1 og 2,  ble forkastet mot 21 stemmer (H, F, FP og Uavh.)
Det private forslaget punkt 3 ble forkastet mot 4 stemmer (F og Uavh.)

Arkivsak:  23/612- 3

Sak 189/23 Privat forslag fra Aina Stenersen (F) av 20.03.2023 - Ja til 
flere kombinerte student- og omsorgsboliger i Oslo

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Byrådet bes arbeide for endringer i statlig regelverk som gjør det mulig å bygge flere kombinerte 
student- og omsorgsboliger.

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i finansutvalget:

Tilleggsforslag fra Per-Trygve Hoff (H):

2.
Bystyret ber byrådet arbeide for å utvide prøveprosjektet i pastor Fangens vei, og gjerne på flere 
lokasjoner.

Forslag fremsatt i bystyret:

Alternativt forslag fra Andreas Halse (A), Arne Olav Haabeth (MDG), Arvid Ellingsen (SV) og 
Maren Rismyhr (R):

3.
Byrådet bes arbeide for endringer i statlig regelverk som gjør det mulig å bygge flere kombinerte 
student- og omsorgsboliger.
 

Votering:
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Det private forslaget ble forkastet mot 28 stemmer (H, V, F, FP, Sp, KrF, Chaudhrys gruppe og 
Uavh.
A, MDG, SV og Rs alternative forslag ble enstemmig vedtatt.
Hs tilleggsforslag ble forkastet mot 24 stemmer (H, F, FP, Sp, KrF, Chaudhrys gruppe og Uavh.)

Arkivsak:  23/739- 3

Sak 190/23 Privat forslag fra Cecilie Lyngby (FP) og Britt Fossum (FP) av 
11.04.2023 - Opprette et bilverksted-fond for å dekke 
skader ved dårlig kommunal veistandard

 
 

 

Det foreligger ikke flertallsvedtak fra bystyret.

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i bystyret:

Tilleggsforslag fra Cecilie Lyngby (FP):

2.
Bystyret ber byrådet opprette et bilverksted-fond som skal dekke skader ved dårlig kommunal 
veistandard, fondet bør ha et budsjett på 3-4 millioner

Votering:

Det private forslaget ble forkastet mot 2 stemmer (FP)
FPs tilleggsforslag ble forkastet mot 2 stemmer (FP)

Arkivsak:  22/1927- 2
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Sak 191/23 Privat forslag fra Hallstein Bjercke (V) og Anna Dåsnes (V) - 
Studentmelding for Oslo

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1.
Bystyret ber byrådet legge frem en studentmelding for Oslo, som skal inneholde en 
handlingsplan med prioriterte mål og tiltak for å bedre Oslo som studentby.

2.
Bystyret ber byrådet inkludere en vurdering av incentivordningen for å få studenter til å melde 
flytting til Oslo, i studentmeldingen som legges frem.

Bystyrets behandling:

Votering:

Kultur- og utdanningsutvalgets innstilling punkt 1 ble enstemmig vedtatt.
Det private forslaget punkt 2 ble forkastet mot 10 stemmer (V, F, FP og Uavh.)
Kultur- og utdanningsutvalgets innstilling punkt 3 ble vedtatt mot 3 stemmer (R).

Arkivsak:  22/2324- 3

Sak 192/23 Privat forslag fra Ylva Holm-Torsteinson (R), Siavash 
Mobasheri (R) og Sofia Rana (R) - Antirasistisk 
undervisningsmateriell til Osloskolen og markering av 26. 
januar til minne om Benjamin Hermansen

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Bystyret ber byrådet om at det utarbeides en nettressurs for Osloskolen med følgende innhold: 

• Innledende tekst med informasjon om at skolene kan ha særlig fokus på antirasisme og 
diskriminering ved å f.eks. sette av egne dager til temaet. 
• Samlet oversikt over undervisningsopplegg som allerede er utarbeidet av ulike organisasjoner 
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og ressurssentre. 
• Oversikt over organisasjoner og sentre som arbeider med forebygging av diskriminering og 
rasisme som tilbyr kostnadsfrie besøk for skolene. 
• Informasjon om Benjaminprisen og Dronning Sonjas skolepris.

Bystyrets behandling:

Votering:

Det private forslaget punkt 1 - 3 ble forkastet mot 3 stemmer (R).
Kultur- og utdanningsutvalgets innstilling ble ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/304- 5

Sak 193/23 Innbyggerforslag av 03.02.2023 - Støtt kampen for 
Gamlebyen Sosiale Fabrikk Oslogate 7

 
 

 

Det foreligger ikke flertallsvedtak fra bystyret.

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i byutviklingsutvalget:

Alternativt forslag fra Sofia Rana (R):

2.
Bystyret ber byrådet kontakte Bane NOR og be dem legge til rette for et frivillig drevet kulturhus 
i Oslo gate 7. Byrådets bes også kommunisere at kommunen ikke ønsker ordinære boliger på 
støytsatte tomter der det ikke er mulig å sikre boligene stille side.

Votering:
 
Innbyggerforslaget ble forkastet mot 3 stemmer (R).
Rs alternative forslag ble forkastet mot 4 stemmer (R og Sp).
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Arkivsak:  23/894- 2

Sak 194/23 Årsberetning 2022 - Sakkyndig klagenemnd for 
eiendomsskatt

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Årsberetning for sakkyndig klagenemnd for eiendomsskatt i Oslo for 2022 tas til orientering.

Bystyrets behandling:

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/892- 2

Sak 195/23 Årsberetning 2022 - Sakkyndig nemnd for taksering av faste 
eiendommer unntatt verk og bruk og annen næringseiendom

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Årsberetning for sakkyndig nemnd for taksering av faste eiendommer unntatt verk og bruk og 
annen næringseiendom i Oslo for 2022 tas til orientering.

Bystyrets behandling:

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.
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Arkivsak:  23/891- 2

Sak 196/23 Årsberetning 2022 - Sakkyndig nemnd for taksering av verk 
og bruk i Oslo og annen næringseiendom

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Årsberetning for sakkyndig nemnd for taksering av verk og bruk og annen næringseiendom i Oslo 
for 2022 tas til orientering.

Bystyrets behandling:

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/486- 2

Sak 197/23 Årsmelding 2022 - Pasient- og brukerombudet i Oslo og 
Viken, kontor Oslo - Sosial- og eldreombudet i Oslo

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Bystyret tar årsmelding 2022 fra Pasient- og brukerombudet i Oslo og Viken, Sosial- og 
eldreombudet i Oslo, til orientering.

Bystyrets behandling:

Votering:

Helse- og sosialutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.
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Arkivsak:  23/1048- 2

Sak 198/23 Byrådssak 108 av 25.05.2022 - Oslo Nye Teater AS - 
Årsregnskap og Årsberetning 2022

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Bystyret tar årsberetningen og årsregnskapet for 2022 for Oslo Nye Teater AS til orientering.

Bystyrets behandling:

Habilitet:

Victoria Marie Evensen (A) var i perioden 2019 til februar 2023 vært byråd for næring og 
eierskap. Praksisen til bystyret innebærer at tidligere byråder vil være inhabile til å delta ved 
behandlingen av byrådets årsberetning og regnskap, samt sakene som omhandler virksomheter 
som hørte under vedkommendes ansvarsområde som byråd.
Victoria Marie Evensen ble funnet inhabil til å delta ved behandlingen av saken.
Det ble ikke satt inn vara. 

Votering:

Kultur- og utdanningsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/1016- 2

Sak 199/23 Byrådssak 97 av 16.05.2023 - Oslo Konserthus AS - 
Årsoppgjør 2022

 
 

 
Kultur- og utdanningsutvalgets innstilling:

Årsoppgjøret for Oslo Konserthus AS tas til orientering.
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Bystyrets behandling:

Habilitet:

Victoria Marie Evensen (A) var i perioden 2019 til februar 2023 vært byråd for næring og 
eierskap. Praksisen til bystyret innebærer at tidligere byråder vil være inhabile til å delta ved 
behandlingen av byrådets årsberetning og regnskap, samt sakene som omhandler virksomheter 
som hørte under vedkommendes ansvarsområde som byråd.
Victoria Marie Evensen ble funnet inhabil til å delta ved behandlingen av saken.
Det ble ikke satt inn vara. 

Votering:

Kultur- og utdanningsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/332- 5

Sak 200/23 Innbyggerforslag av 08.02.2023 - Bevar atelierene på Ila og 
Myntgata

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Saken utsettes til bystyrets møte 21.06.2023.

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i bystyret:

Utsettelsesforslag fra Andreas Halse (A):

6.
Forslag om utsettelse tatt opp under dagsorden-debatt for møtet.

Votering:
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Utsettelsesforslaget ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/319- 5

Sak 201/23 Innbyggerforslag av 08.02.2023 - Teisen Gård - Glemt, kald, 
ustelt og forfallen

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Bystyret ber byrådet kartlegge tilstanden på de kommunalt eide Aker-gårdene, inkludert Teisen 
gård, og legge frem oversikten for bystyret senest i senest 1. juli 2024.

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i kultur- og utdanningsutvalget:

Alternativt forslag fra Hallstein Bjercke (V):

2.
Bystyret ber byrådet sørge for nødvendig vedlikehold av det fredede bygget Teisen gård og dets 
uteområder så raskt som mulig.

Alternativt forslag fra Mehmet Kaan Inan (H):

5.
Bystyret ber byrådet gå gjennom tilstanden på alle gårder i eie av Oslo kommune og legge frem 
en gjennomgang av tilstanden og rehabiliteringsbehovet for bystyret til budsjettet for 2024

Alternativt forslag fra Hallstein Bjercke (V):

3.
Bystyret ber byrådet fjerne Teisen gård fra listen over eiendommer som vurderes solgt.

4.
Bystyret ber byrådet gå i dialog med organisasjonen Teisen gårds venner med sikte på de kan 
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leie eiendommen av Oslo kommune for å benytte den som et lokalt aktivitetshus for nærmiljøet 
på Teisen, Ulven og Fjellhus.

Forslag fremsatt i bystyret:

Alternativt forslag fra Mehmet Kaan Inan (H):
5.
Bystyret ber byrådet kartlegge tilstanden på de kommunalt eide Aker-gårdene, inkludert Teisen 
gård, og legge frem oversikten for bystyret senest i senest 1. juli 2024
 

Votering:

Innbyggerforslaget fikk ingen stemmer.
Vs alternative forslag punkt 2 ble forkastet mot 16 stemmer (V, R, F, FP, Sp, KrF, Chaudhrys 
gruppe og Uavh.)
Hs alternative forslag forslag punkt 5 ble enstemmig vedtatt.
Vs alternative forslag, punktene 3 og 4, ble forkastet mot 12 stemmer (V, R, FP, Sp, KrF og 
Chaudhrys gruppe).

Arkivsak:  23/1042- 2

Sak 202/23 Byrådssak 100/2023 - Byrådets kvartalsrapport pr. 
31.03.2023

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Byrådets kvartalsrapport pr. 31.03.2023 tas til orientering.

Bystyrets behandling:

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.
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Arkivsak:  23/1043- 2

Sak 203/23 Byrådssak 101/2023 - Godkjenning av tariffoppgjøret 2023
 
 

 
Bystyrets vedtak:

Det anbefalte forhandlingsresultatet mellom Oslo kommune og forhandlingssammenslutningene 
LO Kommune Oslo, Unio, Akademikerne og YS i tariffoppgjøret 2023, godkjennes.

Bystyrets behandling:

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/769- 4

Sak 204/23 Byrådssak 105/2023 - Årsberetning og regnskap 2022 - 
Oslobygg KF

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1. 
Det fremlagte regnskapet fastsettes som Oslobygg KFs årsregnskap for 2022.

2. 
Styrets årsberetning med regnskap for 2022 tas til orientering.

Bystyrets behandling:

Habilitet:

Victoria Marie Evensen (A) var i perioden 2019 til februar 2023 vært byråd for næring og 
eierskap. Praksisen til bystyret innebærer at tidligere byråder vil være inhabile til å delta ved 
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behandlingen av byrådets årsberetning og regnskap, samt sakene som omhandler virksomheter 
som hørte under vedkommendes ansvarsområde som byråd.
Victoria Marie Evensen ble funnet inhabil til å delta ved behandlingen av saken.
Det ble ikke satt inn vara. 

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/1047- 2

Sak 205/23 Byrådssak 107/2023 - Godkjenning av leiekontrakt mellom 
Deichman bibliotek og OBOS for Deichman Holmlia

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1. 
Oslo bystyre godkjenner leiekontrakt mellom Oslo kommune v/Deichman bibliotek og OBOS 
Eiendom AS, organisasjonsnummer 930 869 147, for leie av lokaler i Holmlia Senter vei 16, gnr. 
185, bnr. 66, jf. vedlegg. Leieforholdet løper fra 01.11.2023 til 31.07.2043.

Husleien fra 01.11.2023 er kr 4 260 600 per år (eks. mva.). Felleskostnadene er stipulert til kr 1 
043 584 per år. I tillegg kommer eiendomsskatt som utgjør ca. kr 100 000 årlig.

2. 
Byrådet gis fullmakt til å godkjenne mindre vesentlige endringer i leiekontrakten.

Bystyrets behandling:

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.
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Arkivsak:  23/940- 2

Sak 206/23 Byrådssak 84/2023 - Leiekontrakt for boliger i Aslakveien 
18 - Bydel Vestre Aker

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Vedlagte addendum til leiekontrakt av 27.09.2001 om videre leie av boliger i Aslakveien 18, gnr 
11 bnr 317 for perioden 01.06.2023 til 31.05.2033 mellom Oslo kommune v/Bydel Vestre Aker 
og Aslakveien 16-18 AS, org.nr. 979 992 890, godkjennes.

Bystyrets behandling:

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/968- 2

Sak 207/23 Byrådssak 87/2023 - Kommunal garanti for spillemidler - 
Grefsen tennisklubb

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1. 
Oslo kommune garanterer som simpel kausjonist overfor Kultur- og likestillingsdepartementet 
for kroner 936 000 i tilskudd til Grefsen Tennisklubb til rehabilitering av klubbhus og 
tennisbaner. Garantien gjelder i 30 år fra utbetaling av tilskuddet fra Kultur- og 
likestillingsdepartementet. Dersom midlene må tilbakebetales skal garantibeløpet de første 10 
årene etter ferdigstillelse av anlegget være likt tidligere utbetalt tilskudd. Fra og med år 11 
etter ferdigstillelse av anlegget skal beløpet kommunen garanterer for nedskrives lineært med 
1/20-del per år som er gått fra og med år 11 til og med år 30.

2. 
Anlegget skal brukes til idrettslige formål. Driften av anlegget kan ikke i garantitiden bringes til 
opphør uten kommunens samtykke. I så fall bortfaller den kommunale garantien, og eiere av 
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klubbhuset og tennisbanene forplikter seg til straks å sørge for at tildelte tilskuddsmidler blir 
tilbakebetalt til Kultur- og likestillingsdepartementet.

3. 
Endringer i eierforholdene for anlegget uten Oslo kommunes samtykke medfører at garantien 
bortfaller. I så fall forpliktes eierne av tennisbanene å straks sørge for at tildelte tilskuddsmidler 
blir tilbakebetalt til Kultur- og likestillingsdepartementet. Vesentlige endringer i driftsansvaret 
for anlegget kan ikke gjennomføres uten samtykke fra Oslo kommune.

4. 
Eiere av klubbhuset og tennisbanene skal ikke ha forretningsmessige formål. Et eventuelt 
overskudd skal tilfalle driften av anlegget.

5. 
Byrådet gis fullmakt til å godkjenne eventuelle endringer i vedtektene for Grefsen Tennisklubb 
samt eventuelle endringer i eierforhold og driftsansvar for anlegget, som ikke medfører 
økonomiske utgifter for Oslo kommune og som ikke medfører økt risiko for Oslo kommune som 
garantist. 

Bystyrets behandling:

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/578- 2

Sak 208/23 Personvernombudets årsrapport 2022
 
 

 
Bystyrets vedtak:

Personvernombudets årsrapport for 2022 tas til orientering. 

Bystyrets behandling:

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.
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Arkivsak:  23/1002- 1

Sak 209/23 Årsberetning 2022 - Oslo kommunes klagenemnd
 
 

 
Bystyrets vedtak:

Bystyret tar Oslo kommunes klagenemnds årsberetning for 2022 til orientering.

Bystyrets behandling:

Votering:

Finansutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/767- 4

Sak 210/23 Byrådssak 103/2023 - Årsberetning og årsregskap 2022 - 
Boligbygg Oslo KF

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1. 
Det fremlagte regnskapet fastsettes som Boligbygg Oslo KFs årsregnskap for 2022.

2. 
Styrets årsberetning med regnskap for 2022 tas til orientering.

Bystyrets behandling:

Habilitet:
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Victoria Marie Evensen (A) var i perioden 2019 til februar 2023 vært byråd for næring og 
eierskap. Praksisen til bystyret innebærer at tidligere byråder vil være inhabile til å delta ved 
behandlingen av byrådets årsberetning og regnskap, samt sakene som omhandler virksomheter 
som hørte under vedkommendes ansvarsområde som byråd.
Victoria Marie Evensen ble funnet inhabil til å delta ved behandlingen av saken.
Det ble ikke satt inn vara. 

Votering:

Helse- og sosialutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/599- 5

Sak 211/23 Byrådssak 110/2023 - Oslo kommunes høringsuttalelse til 
NOU 2022:21 Strafferettslig vern av den seksuelle 
selvbestemmelsesretten

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1.

Oslo kommune avgir følgende høringsuttalelse til NOU 2022:21 Strafferettslig vern av den 
seksuelle selvbestemmelsesretten - Forslag til reform av straffeloven kapittel 26 på høring:

1. Generell kommentar

Oslo kommune er i utgangspunktet positiv til den gjennomgangen Straffelovrådet (heretter kalt 
rådet) har gjort av straffelovens bestemmelser om seksuelle krenkelser. Oslo kommune ser at 
flere av forslagene i NOU 2022:21 (heretter kalt utredningen) kan slå godt ut for særlig sårbare 
grupper. Kommunen merker seg også at flere av rådets vurderinger og foreslåtte endringer 
retter oppmerksomhet mot forhold som er preget av tvang, press og overgrep samt mot forhold 
som angår barn og unge. Dette ser Oslo kommune på som særlig viktig.

Samtidig mener Oslo kommune at utredningen i større grad kunne sett hen til rettssosiologi og 
folkehelse i sin vurdering av seksuell selvbestemmelse. Nylig kom Nasjonalt kunnskapssenter for 
vold og traumatisk stress (NKVTS) med en undersøkelse som indikerer at nærmere en fjerdedel 
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av alle kvinner har opplevd voldtekt og nesten halvparten av disse før fylte 18 år. Dette viser at 
det kan være behov for et sterkere vern mot seksualisert vold enn det det er i dag.

Oslo kommune mener også at rådet i sin utredning ikke i tilstrekkelig grad ser ut til å ha 
kjennskap til ulike grupper som bryter med samfunnets normer for kjønn og seksualitet.

2. Merknader til konkrete forslag i utredningen

2.1. Merknader til rådets vurdering av alternativer til dagens regulering i straffeloven §§ 291-
294 om voldtekt

I henhold til mandatet skal rådet «se hen til den utviklingen som har vært internasjonalt, 
herunder i de nordiske landene, i retning av å tillegge manglende samtykke/frivillighet større 
vekt ved utformingen av definisjonen av voldtekt». I mandatet heter det videre at rådet «likevel 
skal vurdere alternativer til en samtykkebasert voldtektsdefinisjon».

Rådets vurdering bygger blant annet på en drøfting av to modeller der den ene omtales som en 
«bare ja betyr ja»-modell. Denne går i grove trekk ut på at straffelovgivningen bør ramme 
seksuell omgang eller andre seksuelle aktiviteter med noen som ikke har uttrykt et ønske om 
dette. Den andre modellen omtales som en «nei betyr nei»-modell, jf. utredningen punkt 23.2.

Etter rådets syn er forskjellen mellom de to modellene ikke nødvendigvis så stor og forskjellen 
mellom modellene bør derfor ikke overdrives.

Oslo kommune mener at det sentrale for det første er å vurdere hvilke konkrete handlinger som 
krenker den seksuelle selvbestemmelsesretten og derfor bør være straffbare, og for det andre å 
sørge for at straffeloven inneholder bestemmelser som rammer handlingene, og som oppstiller 
passende strafferammer.

Oslo kommune er fornøyd med at rådets forslag vil føre til at noen flere tilfeller enn i dag vil 
regnes som voldtekt etter voldtektsbestemmelsen.

Området er svært komplekst når det gjelder de ulike vurderingene som må foretas, både 
juridiske vurderinger og vurdering av intensjon og vilje, for eksempel hvordan mennesker 
oppfatter andres uttrykk for samtykke. Denne kompleksiteten ser det ut til at rådet forsøker å ta 
høyde for.

2.2. Merknader til forslaget om avkriminalisering av kjøp av seksuelle tjenester fra voksne, jf. 
straffeloven § 316

I utredningen kapittel 35 og 36 gir rådet sine vurderinger og anbefalinger om andre lovendringer 
utover straffeloven kapittel 26. Sentralt her er rådets vurderinger av bestemmelsen om kjøp av 
seksuelle tjenester fra voksne og forslaget om at dette bør avkriminaliseres. Slik vi forstår det 
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har rådet i denne vurderingen lagt avgjørende vekt på den seksuelle selvbestemmelsesretten og 
strafferettens skadefølgeprinsipp. Det er rådets syn at det bør utvises varsomhet med 
kriminalisering i strid med skadefølgeprinsippet for å prøve og påvirke samfunnsfenomen som 
anses som problematiske.

Oslo kommune kan ikke se at det går klart frem av utredningen hva rådet mener med en 
avkriminalisering av kjøp av seksuelle tjenester.

Oslo kommune tar i gjeldende høringsuttalelse ikke stilling til om kjøp av sex skal 
avkriminaliseres eller ikke, men vi ønsker å stille spørsmål ved om konsekvensene av forslaget 
om avkriminalisering er tilstrekkelig utredet i NOU 2022:21. Oslo kommune legger til grunn at 
sexkjøpsloven i sin nåværende form har hatt en positiv effekt på holdningsendringer i samfunnet, 
men kommunen mener likevel det er nødvendig med større kjennskap til hvordan 
lovbestemmelsen fungerer i dag, herunder lovens samfunnsmessige og målrettede effekt. I dette 
ligger behovet for en nærmere utredning av håndhevelsen av loven og effekten på målet om å 
redusere eller forhindre menneskehandel, den generelle etterspørselen, hallikvirksomhet og en 
generell reduksjon av prostitusjonsmarkedet mv.

Ikke minst er det behov for mer kunnskap om hvilke følger lovbestemmelsen har hatt, og har, for 
kvinner og menn i prostitusjon og for personer som bryter med normer for kjønn og seksualitet.

Utredningen burde etter vårt syn også gått nærmere inn på den utviklingen samfunnet har gått 
gjennom siden loven ble vedtatt i 2009, herunder den digitale utviklingen og endringer i 
prostitusjonsmarkedet som følge av dette.

Vi viser samtidig til at dagens bestemmelse ikke er evaluert siden 2014 (Vista Analyse) og 
konklusjonene fra denne evalueringen er i tillegg omdiskutert.

Kort oppsummert mener Oslo kommune at avgjørelsen av om sexkjøp skal avkriminaliseres eller 
ikke bør være en mer kunnskapsbasert avgjørelse der de ulike utslagene av dagens lov blir 
kartlagt og vurdert. Dette må også ses i sammenheng med hvilke behov som foreligger per i dag 
når det gjelder styrking av hjelpetiltak, helsetjenester o.l. til de ulike gruppene innenfor 
prostitusjonen.

Det er flest (cis-)kvinner som selger sex. For eksempel indikerer TAMPEPs rapport om den 
europeiske prostitusjonsindustrien i 2009 at 6% av prostituerte er transkjønnede, og 7% menn.

Oslo kommune vil likevel påpeke at det ser ut til at rådet i stor grad tar det for gitt at mennesker 
som selger sex kun er (cis-)kvinner og at mennesker som kjøper sex er (cis-)menn. Etter det vi 
kjenner til stemmer ikke dette overens med virkeligheten, noe også tallene fra TAMPEPs rapport 
viser. Videre har flere undersøkelser vist at transpersoner og personer med kjønnsinkongruens 
har betydelig større sjanse for å selge sex i løpet av livet enn resten av befolkningen. Etter det vi 
vet finnes det også en stor gruppe menn som selger sex til menn, inkludert unge gutter som 
selger sex til voksne menn. Oslo kommune mener at disse gruppene i liten får grad hjelp i dagens 
systemer og tas sjelden hensyn til i utformingen av lovverk og hjelpeapparat, jamfør blant annet 
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Amundsen (2019) “Forsker om mannlig sexhandel: – Dette snakkes det ikke om», Bjørndal 
(2010). “Et usynlig marked? En feltbeskrivelse om gutter, menn og transpersoner som selger 
sex” og Haus (2017). “– Transpersoner er overrepresentert i sexindustrien”.

2.3. Merknader til forslaget om videreføring av hallikbestemmelsen i straffeloven § 315

Rådet foreslår i utredningen at hallikbestemmelsen skal videreføres i dagens form. Oslo 
kommune savner en bredere drøfting også på dette punktet.

Oslo kommune mener at det fortsatt skal være en hallikparagraf, men en slik bestemmelse må ha 
til hensikt å ivareta tryggheten til de menneskene som lever i prostitusjon, og sikre at bakmenn 
og andre som utnytter disse menneskene straffes for dette. Vi trenger mer kunnskap for å 
innrette paragrafen slik at den ivaretar disse hensiktene.

Oslo kommunes råd for kjønns- og seksualitetsmangfold (RKS) er rådgivende overfor byrådet og 
bystyret i Oslo, i saker som angår kjønns- og seksualitetsmangfold. RKS har uttalt at det mener 
at hallikbestemmelsen må reformeres. RKS stiller spørsmål ved rådets forslag om å videreføre 
hallikbestemmelsen i dagens form, særlig uten en videre drøfting om dette i utredningen.

RKS viser til at dagens bestemmelse kriminaliserer for eksempel utleiere som leier ut lokaler til 
mennesker som selger sex. Dessverre opplever mange mennesker som selger sex at politiet 
pålegger deres utleiere å kaste dem ut, under trussel om at utleier ellers kan tiltales etter 
hallikparagrafen. Dette fører til at mennesker i sårbare situasjoner lever i permanent usikre 
boforhold.

Mange som selger sex kvier seg dessuten for å kontakte politiet om hjelp dersom de opplever 
vold eller overgrep fra kunder, fordi de risikerer at politiet kontakter deres utleier og at de 
dermed kan miste lokalene sine. Dette svekker rettssikkerheten deres ytterligere.

RKS peker på ulike utfordringer ved dagens hallikbestemmelse. RKS mener derfor at 
bestemmelsen trenger en tydelig reform, slik at den ivaretar tryggheten til de svakeste og 
faktisk blir målrettet mot organisert kriminalitet og menneskehandel.

Oslo kommune ber om at disse innspillene blir tatt med i den videre vurderingen av forslagene i 
NOU 2022:21 når det gjelder hallikbestemmelsen i straffeloven § 315.

2.4. Merknader til forslaget om seksuell lavalder og beskyttelse av unge mot seksuell utnyttelse

Oslo kommune er positive til flere av endringene rådet har foreslått. Blant annet støtter vi 
presiseringen om straffrihet dersom partene er nære i alder og modenhet og kommunen er 
positive til at seksuell berøring er tatt med i utredningens forslag.

Oslo kommune ønsker ikke å senke den seksuelle lavalderen fra 16 til 15 år.
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Å senke den seksuelle lavalderen fra 16 til 15 kan særlig være skadelig for barn og unge som 
bryter med normer for kjønn og seksualitet. Dette er en problemstilling og en gruppe som rådet 
ser ut til å ha oversett eller ha lite kjennskap til. Gjentatte studier fra ulike land viser at barn og 
unge som er skeive, transpersoner/personer med kjønnsinkongruens, eller på andre måter 
bryter med normer for kjønn og seksualitet debuterer seksuelt tidligere og er betydelig mer 
utsatt for seksuelle overgrep fra voksne.  

Mange av disse barna lever i et krysspress der de fortsatt er “i skapet”, opplever stor skam 
knyttet til sin egen seksualitet, har få jevnaldrende venner som deler deres opplevelser, og i 
mindre grad enn andre barn har trygge voksne de kan snakke med om seksualitet og forelskelser. 
I altfor mange tilfeller ser vi dessverre at disse barna risikerer seksuell utnyttelse fra voksne. 
Dersom disse barna opplever ubehagelige eller krenkende seksuelle situasjoner, kan det være 
mye vanskeligere for dem å si fra til voksne, fordi de, som RKS viser til, risikerer å bli “outet” 
eller å måtte fortelle mennesker rundt dem om sin identitet. Disse barna behøver et særlig vern.

Generelt vil vi hevde at å beholde en seksuell lavalder på 16 år, med en presisering av 
straffefrihet dersom partene er nære i alder og modenhet, vil gjøre det fullt mulig for en 15-åring 
å utforske sin seksualitet med en 17 år gammel kjæreste, men uten at 15-åringen risikerer 
utnyttelse fra godt voksne mennesker.

Straffelovrådet nevner at både Sverige og Danmark har 15 som seksuell lavalder, og at det er 
hensiktsmessig at seksuell lavalder harmoniserer på tvers av våre naboland. Rådet mener dette 
er et svakt argument, all den tid seksuell lavalder er 16 i Finland og 14 på Island. Dagens 
situasjon, der den norske seksuelle lavalderen er et år høyere enn Sverige og Danmarks, virker 
også å i liten grad forårsake konkrete praktiske problemer.

Oslo kommune anerkjenner problemstillingen knyttet til å ha “to” seksuelle lavaldre i dagens 
lovverk, en på 14 og en på 16, der det er stor ulikhet mellom strafferammen for seksuell omgang 
med et barn rett under 14 og et barn som nettopp har fylt 14. Oslo kommune aksepterer 
imidlertid ikke premisset om at den eneste løsningen på dette er å innføre én felles seksuell 
lavalder på 15 år. Det finnes andre mulige løsninger som for eksempel

● å ha 16 som eneste seksuelle lavalder, der seksuell omgang med en person under 16 straffes i 
tråd med rådets forslag rundt seksuell omgang med personer under 15.

● å øke strafferammen for seksuell omgang med barn mellom 14 og 16 og presisere at alder skal 
være differensierende ved straffeutmåling, slik at seksuell omgang med et barn som nettopp har 
fylt 14 skal straffes strengere enn seksuell omgang med et barn på 15 år og 11 måneder.

Forslagene har ulike fordeler og ulemper, og det finnes også andre mulige alternativer Oslo 
kommunes poeng er imidlertid at det ikke er nødvendig å senke den seksuelle lavalderen til 15 år 
for å ivareta tryggheten til barn mellom 14 og 15.

Til slutt stiller vi spørsmål ved at rådet i så sterk grad argumenterer for at den seksuelle 
lavalderen må senkes til 15 år for å ikke krenke barn og unges rett til seksuell selvbestemmelse. 
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Oslo kommune kan ikke se at dette prinsipielt henger sammen med resten av argumentasjonen i 
utredningen. Rådet argumenterer for eksempel for å videreføre aldersgrensen på 18 år for å 
definere (ulovlig) barnepornografi, og for at kjøp av seksuelle tjenester fra barn under 18 
fortsatt må kriminaliseres strengt. Når det kommer til å sende seksuelle bilder av seg selv til en 
samtykkende mottaker eller å selge sex har altså rådet akseptert at barns behov for vern mot 
utnyttelse er sterkere enn deres (prinsipielle) rett til seksuell selvbestemmelse.

Oslo kommune er helt enige i at barn og unge trenger vern mot seksuell utnyttelse fra voksne, og 
vi støtter rådets vurdering om å videreføre en aldersgrense på 18 år i de ovennevnte tilfellene. 
Men rådet har etter vårt syn ikke argumentert overbevisende for hvorfor prinsippet om seksuell 
selvbestemmelse må trumfe vern mot utnyttelse for 15-åringer i seksuelle relasjoner, når det 
motsatte skal gjelde for 17-åringer som ønsker å sende seksuelle bilder til samtykkende voksne 
mottakere.

Rådet har påpekt at det fortsatt vil være ulovlig å utnytte et maktforhold eller en ubalanse i makt 
for å oppnå en seksuell relasjon. Men i mange situasjoner vil det være svært vanskelig å bevise at 
det har foreligget en maktforskjell som er så stor at relasjonen blir lovstridig. Aldersforskjeller 
er derimot enkle å bevise.

Oslo kommune er også bekymret for at rettsapparatet ikke vil ha kjennskap til den 
maktubalansen som kan foreligge i en relasjon som bryter med samfunnets normer for kjønn og 
seksualitet. Dette kan for eksempel forekomme i en likekjønnet relasjon der den yngre parten er i 
skapet og frykter å bli «outet», eller der den eldre parten har mye erfaring og nettverk i miljøet, 
som den yngre frykter å bli utestengt fra dersom hen ikke går med på en seksuell relasjon.

Oslo kommunes råd for kjønn og seksualitet kjenner dessverre til mange tilfeller der tenåringer 
som bryter med normer for kjønn og seksualitet har blitt presset inn i seksuelle relasjoner med 
voksne som er >10 år eldre enn dem, der det er vanskelig å bevise utover all rimelig tvil at 
relasjonen har hatt et sterkt innslag av maktmisbruk, men der det kan være mulig å 
straffeforfølge relasjonen fordi den yngre parten er under 16. Å senke den seksuelle lavalderen 
fra 16 til 15 vil gjøre situasjonen verre, for en gruppe som allerede har forhøyet risiko for å 
oppleve overgrep og seksuelle krenkelser fra voksne.

Utover dette har Oslo kommune ikke flere merknader. 
    
 

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i helse- og sosialutvalget:

Endringsforslag fra Maren Rismyhr (R) - Forslag til punkt 2.2.:
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3.
Avsnittene 3, 4, 5 og 6 strykes.
Nytt avsnitt til slutt i 2.2:
Oslo kommune mener uansett at det å kjøpe seg tilgang til et annet menneskes kropp for å få sex 
ikke skal avkriminaliseres.

Endringsforslag fra Hans Kristian Voldstad (V):

5.
Erstatt andre avsnitt med:

Oslo kommune mener hallikparagrafen er skadelig. Den nåværende hallikparagrafen ivaretar ikke 
tryggheten til de menneskene som lever i prostitusjon. Hallikparagrafen setter mennesker som 
selger sex i en utrygg og ustabil situasjon. Konsekvensen av dagens hallikparagraf er at den 
kriminaliserer dem som leier ut bolig til mennesker som selger sex. Det gjør at mennesker som 
selger sex står i en svært ustabil bosituasjon. Selv om målet med bestemmelsen er å sørge for at 
bakmenn og andre som utnytter disse menneskene straffes, er det likevel mennesker som selger 
sex som rammes

6.
Erstatt tredje avsnitt med:

Oslo kommune mener at sexkjøpsloven i sin nåværende form kriminaliserer mennesker som 
selger sex, ikke bare dem som kjøper sex. Dagens lov øker terskelen for å be om hjelp, og gjør 
det vanskeligere for sexarbeidere å komme seg ut av en krevende livssituasjon.

Forslag fremsatt i bystyret:

Tilleggsforslag fra Maren Rismyhr (R) 

7.
Bystyret ber byrådet oppfordre politiet til mer aktiv håndhevelse av sexkjøpsloven for å kunne 
avsløre voldelige og kriminelle nettverk og bakmenn.

Votering:

Rs endringsforslag punkt 3 ble ble forkastet mot 7 stemmer (R, FP, KrF, 1 Uavh. (Stephanek)).
Vs forslag punkt 5 ble forkastet mot 5 stemmer (V og 1 Uavh. (Solås))
Vs forslag punkt 6 ble forkastet mot 26 stemmer (H, V, F, FP og 1 Uavh. (Solås)).
Helse- og sosialutvalgets innstilling punkt 1 ble enstemmig vedtatt.
Helse- og sosialutvalgets innstilling punkt 2 ble forkastet mot 19 stemmer (SV, V, R, F, FP, KrF og 
1 Uavh. (Solås)).
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Helse- og sosialutvalgets innstilling punkt 4 ble vedtatt mot 19 stemmer (H og V).
Rs tilleggsforslag punkt 7 ble forkastet mot 10 stemmer (SV, R, KrF og 1 Uavh.).
 

Arkivsak:  23/722- 3

Sak 212/23 Privat forslag fra Mehmet Kaan Inan (H) av 30.03.2023 - 
Smilefjesordning for serveringssteder for å motvirke 
diskriminering, trakassering og bidra til et tryggere uteliv

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1.
Bystyret ber byrådet på nytt gå i dialog med statlige myndigheter om å endre prikksystemet når 
det kommer til diskriminering i utelivet.

2.
Gjennom kontroller, kurs, veiledning og dialog med utelivsbransjen skal Næringsetaten bidra til 
økt kunnskap om diskriminering og trakassering og bidra til å skape et trygt og inkluderende 
uteliv for alle. Næringsetaten skal samarbeide med utelivsbransjen, bransjeorganisasjoner, 
interesseorganisasjoner, og aktører med kompetanse om kjønn-, kjønnsuttrykk og 
seksualitetsmangfold, LDO og Oslo politidistrikt for å bekjempe diskriminering og trakassering i 
utelivet og byens festivaler.

3.
Bystyret ber byrådet utrede nye metoder for å bekjempe diskriminering og trakassering i 
utelivet og byens festivaler, og komme tilbake med denne utredningen innen utgangen av 2023.

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i helse- og sosialutvalget:

Tilleggsforslag fra Henrik Dahl Jacobsen (A), Anna Kvam (MDG) og Marianne Borgen (SV):

3.
Gjennom kontroller, kurs, veiledning og dialog med utelivsbransjen skal Næringsetaten bidra til 
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økt kunnskap om diskriminering og trakassering og bidra til å skape et trygt og inkluderende 
uteliv for alle. Næringsetaten skal samarbeide med utelivsbransjen, bransjeorganisasjoner, 
interesseorganisasjoner, og aktører med kompetanse om kjønn-, kjønnsuttrykk og 
seksualitetsmangfold, LDO og Oslo politidistrikt for å bekjempe diskriminering og trakassering i 
utelivet og byens festivaler.

Tilleggsforslag fra Mehmet Kaan Inan (H) og Hallstein Bjercke (V):

4.
Bystyret ber byrådet utrede nye metoder for å bekjempe diskriminering og trakassering i 
utelivet og byens festivaler, og komme tilbake med denne utredningen innen utgangen av 2023

Tilleggsforslag fra Sofia Rana (R):

5.
Bystyret ber byrådet gå i dialog med politiet med hensikt om at politiet tar et større ansvar i 
skjenkekontroller i Oslo, fram til prikkesystemet er endra.

6.
Bystyret ber byrådet gå i dialog med politiet om å opprette et spaningsteam som inkluderer 
politiet, unge voksne og om mulig en fra påtalemyndighetene.

 

Votering:

Det private forslaget ble forkastet mot 20 stemmer (H, F og 2 Uavh.)
Helse- og sosialutvalgets innstilling ble vedtatt mot 18 stemmer (H, F og 1 Uavh. (Solås)). 
A, MDG og SVs tilleggsforslag punkt 3 ble enstemmig vedtatt.
H og Vs tilleggsforslag punkt 4  ble enstemmig vedtatt.
Rs tilleggsforslag punkt 5 og 6 ble forkastet mot 3 stemmer (R).
 

Arkivsak:  23/398- 3

Sak 213/23 Privat forslag fra Morten Edvardsen (Sp) av 17.02.2023 - 
Konsekvenser av kutt ved Oslo Universitetssykehus (OUS)
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Bystyrets vedtak: 

1.
Bystyret ber byrådet undersøke med bydelene i hvilken grad de har erfaring med manglende 
kapasitet hos BUP, og om henvisninger er avvist på grunn av manglende kapasitet.

2.
Bystyret ber byrådet ta opp kapasiteten ved BUP gjennom Helsefellesskapet

Bystyrets behandling:

Votering:

Det private forslaget ble forkastet mot 12 stemmer (V, R, F,  Sp, KrF, Chaudhrys gruppe og Uavh. 
)
Helse- og sosialutvalgets innstilling, punktene 1 og 3, ble forkastet mot 15 stemmer (V, R, F, FP, 
Sp, KrF og Uavh.)
Helse- og sosialutvalgets innstilling, punktene 4 og 5, ble enstemmig vedtatt.

 

Arkivsak:  23/451- 2

Sak 214/23 Årsmelding 2022 - Det sentrale eldreråd
 
 

 
Bystyrets vedtak:

Årsmelding 2022 for Det sentrale eldreråd tas til orientering.

Bystyrets behandling:

Votering:

Helse- og sosialutvalgets innstilling ble enstemmig tiltrådt.
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Arkivsak:  23/472- 3

Sak 215/23 Årsmelding 2022 - Rådet for flerkulturelle minoriteter
 
 

 
Bystyrets vedtak:

Årsmelding 2022 for Rådet for flerkulturelle minoriteter tas til orientering.

Bystyrets behandling:

Votering:

Helse- og sosialutvalgets innstilling ble enstemmig tiltrådt.

Arkivsak:  23/453- 2

Sak 216/23 Årsmelding 2022 - Rådet for kjønns- og 
seksualitetsmangfold

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Årsmelding 2022 for Rådet for kjønns. og seksualitetsmangfold tas til orientering.

Bystyrets behandling:

Votering:

Helse- og sosialutvalgets innstilling ble enstemmig tiltrådt.
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Arkivsak:  23/590- 2

Sak 217/23 Årsmelding 2022 - Rådet for personer med 
funksjonsnedsettelser

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Årsmelding 2022 for Rådet for personer med funksjonsnedsettelser tas til orientering.

Bystyrets behandling:

Votering:

Helse- og sosialutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/1015- 2

Sak 218/23 Byrådssak 96/2023 - Fjellinjen - Årsoppgjør 2022
 
 

 
Bystyrets vedtak:

Årsoppgjøret for Fjellinjen AS tas til orientering. 

Bystyrets behandling:

Votering:

Innstillingen fra samferdsels- og mijøutvalget ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/393- 3

Sak 219/23 Innbyggerforslag av 06.02.2023 - Ja til trygg skolevei for 
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barna på Bogstad skole – nei til økt trafikk og økt fart
 
 

 
Bystyrets vedtak: 

Byråden bes om å komme tilbake med et notat til bystyret før det videre arbeidet med 
sykkeltilrettelegging i bydelen igangsettes – med mål om å skape et sammenhengende nett 
nordover fra Majorstua til Vinderen og Slemdal og videre vestover til Hovseter.

Bystyrets behandling:

Votering:

Innbyggerforslaget fikk ingen stemmer. 
Samferdsels- og miljøutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/935- 3

Sak 220/23 Innbyggerforslag av 16.04.2023 - Bymiljø mot Bomiljø på St. 
Hanshaugen

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Saken utsettes til bystyrets møte 21.06.2023.

Bystyrets behandling:

FORSLAG:

Forslag fremsatt i bystyret:

Forslag fra Eirik Lae Solberg (H):

Saken utsettes til bystyrets møte 21.06.2023.
 

Votering:
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Utsettelsesforslaget ble enstemmig vedtatt. 

Arkivsak:  23/961- 3

Sak 221/23 Innbyggerforslag av 29.04.2023 - Nei til musikkfestivaler i 
Nedre Foss park

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1.
Byrådet bes om å vurdere bruken av Nedre Foss park i forbindelse med den varslede 
gjennomgangen av kommunens utleiepraksis, inkludert om hensynet til naboer og lokal 
involvering fungerer godt nok.

2.
Bystyret ber byrådet instruere Bymiljøetaten om å varsle naboer og næringsdrivende om mulige 
festivaler eller konserter som kan være en belastning for nærmiljøet så fort som mulig etter at 
kommunen inngår leieavtale om utleie.

3.
Bystyret ber byrådet sørge for at det i større grad er dialog mellom arrangører og kommunen 
om å finne egnede arealer for det enkelte arrangement.

4.
Bystyret ber byrådet påse at kommunens arrangementskontor settes i stand til å påta seg 
oppgaven med å være et kontaktpunkt som naboer og næringsdrivende kan ha dialog med før 
arrangementer som kan være en belastning for nærmiljøet.

5.
Bystyret ber byrådet sørge for at kommunen varsler naboer og næringsdrivende om festivaler 
eller konserter som kan være en belastning for nærmiljøet så fort som mulig etter at kommunen 
har inngått leieavtale om utleie.

 

Bystyrets behandling:

FORSLAG:
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Forslag fremsatt i samferdsels- og miljøutvalget:

Alternativt forslag fra Siavash Mobasheri (R):

10.
Bystyret ber byrådet umiddelbart gå i dialog med arrangøren av Vulcan Open Air 2023 for å 
finne en mer egnet arena for dette arrangementet.

Alternativt forslag fra Eirik Lae Solberg (H):

8.
Bystyret ber byrådet nøye evaluere gjennomføringen av Vulkan Open Air 2023, og dersom 
støygrensene brytes igjen bør det ikke gis ny tillatelse eventuelt finnes andre steder for å 
gjennomføre arrangementet i 2024.

Alternativt forslag fra Siavash Mobasheri (R):

11.
Bystyret ber byrådet sørge for at arrangementer i Nedre Foss park er inkluderende og 
familievennlige, og tar hensyn til beboere og lokale bedrifter. Nedre Foss park skal ikke benyttes 
til musikkfestivaler.

12.
Bystyret ber byrådet om å gå i dialog med nabolaget rundt Nedre Foss park, lokalt 
næringsdrivende og bydelsutvalget om hvilke type arrangementer som er forenlig med de lokale 
forhold, for å sikre at fremtidige arrangementer ikke blir en like stor belastning for omgivelsene 
som de hittil har opplevd.

13.
Bystyret ber byrådet legge fram nye retningslinjer for hva slags arrangementer som skal være 
tillatt i en nabolagspark. Her skal det vises hensyn til ulemper og belastning for omgivelsene, 
medbestemmelse fra naboer og bydelsutvalg samt ansvarsfordelingen mellom etater og bydeler. 
Byrådet bes komme tilbake til bystyret på egnet vis innen utgangen av 3. kvartal 2023.

Alternativt forslag fra Eirik Lae Solberg (H):

9.
Bystyret ber byrådet sørge for at retningslinjene for tildeling av arrangementstillatelser på 
offentlig grunn tydeliggjøres. Ved vurdering av tillatelser i nabolagsparker og lignende, skal det 
tas hensyn til ulemper for omgivelsene og sikres medbestemmelse fra naboer, lokalt næringsliv 
og bydelsutvalg.
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Tilleggsforslag fra Eirik Lae Solberg (H):

15.
Bystyret ber byrådet gå gjennom hvilke sanksjonsmuligheter som finnes for arrangementer som 
bryter støygrensene og andre retningslinjer, og komme tilbake til bystyret innen utgangen av 
tredje kvartal 2023 med en vurdering av når disse sanksjonsmulighetene bør brukes.

17.
Bystyret ber byrådet instruere Bymiljøetaten om å ha et fast kontaktpunkt som naboer og 
næringsdrivende kan ha dialog med før, under og etter arrangementer som kan være en 
belastning for nærmiljøet.
 

Forslag fremsatt i bystyret:

Alternativt forslag til innstillingen punkt 16 fra Siavash Mobasheri (R) - God dialog med naboer 
og lokalt næringsliv:

19.
Bystyret ber byrådet instruere Bymiljøetaten om å varsle naboer og næringsdrivende om 
innkommende søknader om festivaler eller konserter når de har kommet Bymiljøetaten i hende. 
Bymiljøetaten skal ha god dialog med naboer og lokalt næringsliv i forbindelse med 
saksbehandlingen av søknaden, før kommunen inngår en leieavtale.

Alternativt forslag til innstillingen punkt 18 fra Siavash Mobasheri (R) - Inkludere naboer og 
lokalt næringsliv før kommunen inngår leieavtale:

20.
Bystyret ber byrådet sørge for at det i større grad er dialog mellom arrangører og kommunen 
om å finne egnede arealer for det enkelte arrangement, og at naboer og lokalt næringsliv tas 
med i dialogen, før kommunen inngår leieavtale.

Tilleggsforslag fra Marit Kristine Vea (V):

21.
Bystyret ber byrådet påse at kommunens arrangementskontor settes i stand til å påta seg 
oppgaven med å være et kontaktpunkt som naboer og næringsdrivende kan ha dialog med før 
arrangementer som kan være en belastning for nærmiljøet.

22.
Bystyret ber byrådet sørge for at kommunen varsler naboer og næringsdrivende om festivaler 
eller konserter som kan være en belastning for nærmiljøet så fort som mulig etter at kommunen 
har inngått leieavtale om utleie.
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Votering:

Innbyggerforslaget, punktene 1-4, fikk ingen stemmer.
Innbyggerforslaget, punktene 5 og 6, ble forkastet mot 26 stemmer (H, R, F, FP, Sp og 2 Uavh.)
Innbyggerforslaget punkt 7 fikk ingen stemmer.
Hs alternative forslag punkt 8 ble ble forkastet mot 25 stemmer (H, R, F, FP, Sp og 1 
Uavh.(Stephanek))
Rs alternative forslag punkt 10 og 11 ble forkastet mot 5 stemmer (R, KrF og 1 Uavh. 
(Stephanek))
Rs alternative forslag punkt 12 ble forkastet mot 27 stemmer (H, R, F, FP, Sp, KrF og 2 Uavh.)
Rs alternative forslag punkt 13 ble forkastet mot 26 stemmer (H, R, F, FP, Sp, KrF og 1 Uavh. 
(Stephanek))
Hs alternative forslag punkt 9 ble forkastet mot 27 stemmer (H, R, F, FP, Sp, KrF og 2 Uavh.)
Samferdsels- og miljøutvalgets innstilling punkt 14 ble enstemmig vedtatt.
Rs alternative forslag punkt 19 ble forkastet mot 22 stemmer (H, R, FP, KrF og 1 Uavh. 
(Stephanek)
Samferdsels- og miljøutvalgets innstilling punkt 16 ble enstemmig vedtatt.
Rs alternative forslag punkt 20 ble forkastet mot 19 stemmer (H, R og KrF)
Samferdsels- og miljøutvalgets innstilling punkt 18 ble vedtatt mot 28 stemmer (A, MDG og SV)
Hs tilleggsforslag punkt 15 og 17 ble forkastet mot 26 stemmer (H, R, F, FP, KrF og 2 Uavh.)
Vs tilleggsforslag, punktene 21 og 22, ble vedtatt mot 28 stemmer (A, MDG og SV)
 

Arkivsak:  23/1011- 2

Sak 222/23 Byrådssak 92/2023 - Peder Holters vei - Detaljregulering - 
Bydel Nordstrand

 
 

 
Bystyrets vedtak:

Oslo bystyre vedtar med hjemmel i plan- og bygningslovens § 12-12 forslag til
Forslag til detaljregulering med reguleringsbestemmelser for Peder Holters vei. Planområdet 
omreguleres fra byggeområde for boliger i småhusplanen S-4220 til:
• Bebyggelse og anlegg - boligbebyggelse 
• Hensynssone H310 – Ras- og skredfare (steinsprang) 
• Hensynssone H570 - bevaring kulturmiljø 



Side 46 av 51

• Bestemmelsesområder #1, #2, #3, #4, #5, #6, #7, automatisk fredet kulturminne 
• Kjøreveg 7-9, offentlig
• Kjøreveg 1-6, felles 
• Grøntstruktur-Vegetasjonsskjerm

som vist på kart merket Plan- og bygningsetaten, kart nr. BSØ-201910932, datert 09.04.2021 
og sist revidert 04.07.2022.

Bystyrets behandling:

Votering:

Byutviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  23/898- 2

Sak 223/23 Notat 322/2023 - Krav til veiopparbeidelse
 
 

 
Bystyrets vedtak:

1.
Bystyret ber byrådet utarbeide kriterier for vurdering av om dispensasjon fra PBL  §18-1 skal 
gis.

2.
Hvis det kreves veiopparbeidelse etter PBL § 18-1 skal det som hovedregel opparbeides vei uten 
fortau, og andre trafikksikkerhetstiltak enn økt veibredde skal vurderes.

3.
Når PBE mener det er nødvendig med fortau skal byutviklingsutvalget orienteres.

4.
Bystyret ber byrådet fremme sak om generelle regler for kommunal medfinansiering av de store 
sakene for veiopparbeidelse som er spesielt viktig for å sikre myke trafikanters trafikksikkerhet 
til viktige målpunkter som skole, barnehage og kollektivknutepunkt.

5.
Alle pågående saker må vurderes på nytt og ses i lys av de vedtatte forslagene i denne saken.
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6.
Veiopparbeidelse knyttet til vedtatte rekkefølgekrav skal ses i lys av de vedtatte forslagene i 
denne saken.

Bystyrets behandling:
Habilitet:

James Stove Lorentzen (H) ba om å få sin habilitet vurdert da en lignende sak i Doktor Holms vei i 
lengre tid har vært et tema. Jeg bor i Doktor Holms vei, men er ikke berørt av saken. Blant de 
eiendommene som berøres er det flere personer jeg kjenner og en familie som jeg kjenner godt.
James Stove Lorentzen ble funnet habil til å delta ved behandlingen av saken.

FORSLAG:

Forslag fremsatt i byutviklingsutvalget:

Forslag fra Sofia Rana (R):

1.
Bystyret ber byrådet sikre at det opparbeides fortau innenfor total veibredde på 6 meter i de 
tilfellene det stilles krav til veiopparbeidelse

2.
Bystyret ber byrådet sikre at kommunen selv betaler for de ekstra utgiftene til å opparbeide 
fortau i forbindelses med veiopparbeidelseskrav og finne praktiske løsninger slik at vei og fortau 
opparbeides samtidig.

Forslag fra James Stove Lorentzen (H) og Haakon Riekeles (V):

9.
I de tilfeller veiopparbeidelse opprettholdes skal MVA-kompensasjon innarbeides.

Votering:

Rs forslag, punktene 1 og 2, ble forkastet mot 3 stemmer (R).
H og Vs forslag punkt 9 ble forkastet mot 23 stemmer (H, F, FP, Sp, Chaudhrys gruppe og Uavh.)
Byutviklingsutvalgets innstilling ble punkt 10, 13, 14 og 15 ble enstemmig vedtatt.
Byutviklingsutvalgets innstilling, punktene 11 og 12, ble vedtatt mot 3 stemmer (R).
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Arkivsak:  21/5354- 39

Sak 224/23 Endringer i MDGs bystyregruppe - Endringer i utvalgenes 
sammensetning - Byutviklingsutvalget - Finansutvalget - 
Forretningsutvalget - Valgstyret og samevalgstyret

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1. 
Bystyret tar til orientering følgende endringer i MDGs bystyregruppe fra 14.07.2023: 
Sigrid Zurbuchen Heiberg (MDG) fratrer som medlem (forutsatt at fritak innvilges). 
Shoaib Mohammad Sultan (MDG) tiltrer som fast medlem av bystyret. 

2. 
Det gjøres følgende endringer i utvalgene fra 14.07.2023: 

Byutviklingsutvalget:

Sigrid Zurbuchen Heiberg (MDG) fratrer som medlem og nestleder.
Sabina Syed (MDG) tiltrer som medlem og nestleder.

Finansutvalget:

Sabina Syed (MDG) fratrer som medlem.
Hulda Holtvedt tiltrer som medlem.

Forretningsutvalget: 

Sigrid Zurbuchen Heiberg (MDG) fratrer som medlem.
Sabina Syed (MDG) tiltrer som medlem.

Valgstyret og samevalgstyret:

Sigrid Zurbuchen Heiberg (MDG) fratrer som medlem. 
Sabina Syed (MDG) tiltrer som medlem. 

 

 

Bystyrets behandling:
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Votering:

Forretningsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  21/5353- 32

Sak 225/23 Endringer SVs bystyregruppe - Endringer i utvalgenes 
sammensetning - Samferdsels- og miljøutvalget

 
 

 
Bystyrets vedtak:

1.
Bystyret tar til orientering følgende endringer i SVs bystyregruppe fra vedtaksdato: 
Abdi Said Diriye (SV) fratrer som medlem (forutsatt at fritak innvilges). 
Attia Mirza Mehmood (SV) tiltrer som fast medlem av bystyret. 
Yngvar Andersen (SV) tiltrer som varamedlem (under forutsetning av nytt valgoppgjør). 

2. 
Det gjøres følgende endringer i utvalgene fra vedtaksdato: 

Samferdsels- og miljøutvalget: 

Abdi Said Diriye (SV) fratrer som medlem. 
Attia Mirza Mehmood (SV) tiltrer som medlem. 

Helse- og sosialutvalget: 

Attia Mirza Mehmood (SV) fratrer som varamedlem.

Bystyrets behandling:

Votering:

Forretningsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.
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Arkivsak:  21/5353- 31

Sak 226/23 Søknad om fritak - Abdi Said Diriye (SV)
 
 

 
Bystyrets vedtak:

1. 
Abdi Said Diriye (SV) fritas fra vervet som medlem av bystyret og samferdsels- og miljøutvalget 
ut valgperioden.

Bystyrets behandling:

Votering:

Forretningsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Arkivsak:  21/5333- 27

Sak 227/23 Søknad om fritak - Per Anders Torvik Langerød (A)
 
 

 
Bystyrets vedtak:

1.
Per Anders Torvik Langerød (A) fritas fra vervet som varamedlem av bystyret og helse- og 
sosialutvalget fra 15.06.2023. Fritaket gis så lenge han er politisk rådgiver.

Bystyrets behandling:

Votering:

Forretningsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.
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Arkivsak:  21/5354- 38

Sak 228/23 Søknad om fritak - Sigrid Zurbuchen Heiberg (MDG)
 
 

 
Bystyrets vedtak:

1.
Sigrid Zurbuchen Heiberg (MDG) fritas fra vervet som medlem av bystyret, byutviklingsutvalget, 
forretningsutvalget samt valgstyret og samevalgstyret fra 14.07.2023 og ut valgperioden.  

Bystyrets behandling:

Votering:

Forretningsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt.

Bystyrets sekretariat
Siv Songedal
avdelingsleder


